

CBC MUSIC PRESENTS / PRÉSENTE LE

POLARIS
MUSIC
PRIZE

PRIX DE
MUSIQUE
POLARIS

2016
SUPPORTED BY
SUPPORTÉ PAR
FACTOR
Canada

Ontario
Ministry of
Culture,
Communications
& Information



FOR IMMEDIATE RELEASE

99.9%
BY KAYTRANADA NAMED WINNER AT THE 2016
POLARIS MUSIC PRIZE GALA TONIGHT



TORONTO, ON – Monday, September 19, 2016.

99.9% by Kaytranada has won the 2016 Polaris Music Prize. Last year's winner, Buffy Sainte-Marie, made the announcement of the \$50,000.00 prize tonight at the annual gala at the Carlu in Toronto.

“For me, it’s crazy to get this award,” said Kaytranada. “It’s really, truly, a big honour. It’s amazing. *Ceci est pour Montréal, tous mes Montréalais*. Shout outs to all of y’all. I want to thank the judges and everybody for voting for me. It’s an honour man, I don’t know what to say.”

Born in Haiti and raised in the city of Montreal, Canadian artist Kaytranada has experienced an explosive rise in the past couple of years with his irresistible production and live sets, but the hard work and success did not happen over night. Before touring the globe and amassing millions of hits online with his series of beloved tracks and mixes, the young man came up as a true disciple, absorbing hip hop and RnB culture since his childhood and finding ways to make the music his own. This knowledge of musical history imbued with his own sound is reflected in his stunning debut album 99.9%, released earlier this year to critical acclaim.

Hosted by Tom Power, new host of CBC Radio One's q and Polaris jurist, and Amanda Parris, host of CBC Radio 2's Marvin's Room and CBC's Exhibitionists, the event was streamed live on cbcmusic.ca/polaris and included performances by Black Mountain, Basia Bulat, Carly Rae Jepsen, Jessy Lanza, Andy Shauf, U.S. Girls and White Lung. GRIMES and Kaytranada were in attendance. PUP were on tour in Europe and not able to attend. Members of the Toronto Symphony Orchestra provided musical support. The gala also featured testimonials from Finn Wolfhard of Netflix's Stranger Things, Iggy Pop, Jeff Tweedy of Wilco, Dev Hynes aka Blood Orange, actor Amber Tamblyn, Stanley Cup champion Boyd Devereaux, and more. Individual gala performances and testimonials can be viewed at cbcmusic.ca/polaris.

The 11 member Grand Jury that convened this evening to decide the winner was comprised of Adrien Begrand (freelance), Lisa Christiansen (CBC Radio One – Vancouver), Del Cowie (CBC Music), Howard Druckman (SOCAN Words & Music), Lana Gay (Indie 88), Carla Gillis (NOW Magazine), Andrew King (Canadian Musician), Lisa Lagace (Turn The Record Over), Trevor Risk (Ion Magazine), Joni Sadler (CKUT) and Fateema Sayani (Ottawa Magazine).

“What an amazing group of jurors,” commented Katherine Duncan, who oversaw the Grand Jury. “Open, insightful, respectful and above all, willing to listen —and listen again — to the short listed albums, and to what their fellow jurors had to say. Beyond just choosing a great album, this year's Polaris Music Prize short list challenged each member of the jury to question their deepest beliefs about the nature and purpose of music and why we love it.

Each of the nine runners up – Black Mountain, Basia Bulat, GRIMES, Carly Rae Jepsen, Jessy Lanza, PUP, Andy Shauf, U.S. Girls and White Lung – were awarded \$3,000.00, courtesy of Slaight Music.

Kaytranada joins past winners of The Polaris Music Prize – Buffy Sainte-Marie (2015), Tanya Tagaq (2014), Godspeed You! Black Emperor (2013), Feist (2012), Arcade Fire (2011), Karkwa (2010), Fucked Up (2009), Caribou (2008), Patrick Watson (2007), and Final Fantasy / Owen Pallett (2006).

The Polaris Music Prize acknowledges the financial support of FACTOR, the Government of Canada through the Department of Canadian Heritage (Canada Music

Fund) and of Canada's Private Radio Broadcasters.

The Polaris Music Prize also acknowledge the OMDC for their continued support of the Polaris Music Prize.

For images please visit: polarismusicprize.ca/media (password: m3d1a)

About the Polaris Music Prize

Polaris Music Prize, produced by Blue Ant Media, is a not-for-profit organization that annually honours and rewards artists who produce Canadian music albums of distinction. A select panel of music critics judge and award the Prize without regard to musical genre or commercial popularity.

Website: www.polarismusicprize.ca

Twitter: [@polarismusicprize](https://twitter.com/polarismusicprize)

Facebook: facebook.com/polarismusicprize

Youtube: youtube.com/polarismusicprize

Instagram: [@polarismusicprize](https://instagram.com/polarismusicprize)

About CBC Music.ca

CBCMusic.ca is Canada's free digital music service connecting Canadians with the very best in Canadian and international music, concerts and features. Simple and easy to navigate, CBCMusic.ca gives music fans access to 50 Web radio stations, 12 distinct genre-based music communities, CBC Radio 2 and CBC Radio 3, plus content from the most knowledgeable music personalities and programmers from across the country, hundreds of concerts, playlists and more. CBCMusic.ca

About Blue Ant Media

Blue Ant Media is a privately held international media company that owns and operates 10 media brands including Cottage Life, Love Nature, Smithsonian Channel Canada and Makeful. Blue Ant Media creates and distributes content worldwide ranging from nature to DIY, outdoor living to music, engaging fans across television, digital, magazines and live events. The company also owns Omnia Media, a YouTube network and Choice TV, a broadcast channel in New Zealand. Blue Ant Media is based in Toronto and has offices in Los Angeles, London (UK) and Auckland. Blueantmedia.ca

-30-

Media Contacts:

Polaris Music Prize media:

Joanne Setterington

Indoor Recess

(416) 884-4119

joanne@indoorrecess.com

Polaris Music Prize media (Quebec):

Magali Ould

(514) 994-6295

magali@polarismusicprize.ca

99.9%
DE KAYTRANADA REMPORTE LE PRIX DE MUSIQUE
POLARIS 2016

TORONTO, ON – Lundi 19 septembre 2016.

99.9% de Kaytranada a été couronné gagnant du Prix de Musique Polaris 2016. Le dévoilement du prix de 50 000\$ a été annoncé par Buffy Sainte-Marie, récipiendaire du Prix de Musique Polaris 2015, au gala annuel qui se tenait ce soir au Carlu à Toronto.

« Pour moi, c'est fou de recevoir ce prix », a dit Kaytranada. « C'est vraiment, réellement, un grand honneur. Ceci est pour Montréal, tous mes Montréalais. *Shout outs to all of y'all*. C'est incroyable. Je veux remercier le jury et tout le monde qui a voté pour moi. C'est un honneur, je ne sais pas quoi dire. »

Né en Haïti et élevé dans la ville de Montréal, l'artiste canadien Kaytranada a connu une ascension fulgurante dans les dernières années avec ses productions irrésistibles et ses spectacles, mais il n'a toutefois pas connu le succès du jour au lendemain. Avant de tourner aux quatre coins de la planète et d'accumuler des millions d'écoutes en ligne avec ses chansons et ses mix, le jeune homme était un vrai disciple, assimilant la culture hip-hop et RnB depuis son enfance tout en trouvant des façons de s'approprier cette musique et de la réinventer. Cette connaissance de l'histoire musicale se fait sentir dans le son retrouvé sur son remarquable premier album, 99,9%, paru plus tôt cette année et salué par la critique.

Animé par Tom Power, le nouvel animateur de l'émission "q" sur CBC Radio One et membre du jury Polaris, ainsi qu'Amanda Parris, animatrice de l'émission Marvin's Room sur CBC Radio 2 et d'Exhibitionists sur CBC, l'événement a été diffusé en direct sur cbcmusic.ca/polaris et a présenté des prestations de Black Mountain, Basia Bulat, Carly Rae Jepsen, Jessy Lanza, Andy Shauf, U.S. Girls et White Lung. GRIMES et Kaytranada ont assisté au gala. PUP est présentement en tournée en Europe et ne pouvait être présent. Des membres de la Toronto Symphony Orchestra ont assuré l'accompagnement musical. Le gala a aussi présenté des témoignages de Finn Wolfhard de la série Stranger Things (Netflix), Iggy Pop, Jeff Tweedy de Wilco, Dev Hynes alias Blood Orange, l'actrice Amber Tamblyn, le champion de la coupe Stanley, Boyd Devereaux, et plus. Les prestations du gala et les témoignages peuvent être visionnés au cbcmusic.ca/polaris.

Les 11 membres du grand jury qui ont déterminé le gagnant ce soir sont: Adrien Begrand (pigiste), Lisa Christiansen (CBC Radio One – Vancouver), Del Cowie (CBC Music), Howard Druckman (SOCAN Words & Music), Lana Gay (Indie 88), Carla Gillis (NOW Magazine), Andrew King (Canadian Musician), Lisa Lagace (Turn The Record Over), Trevor Risk (Ion Magazine), Joni Sadler (CKUT) et Fateema Sayani (Ottawa Magazine).

« Quel incroyable groupe de jurés », a commenté Katherine Duncan, qui supervisait le grand jury. « Ouverts, perspicaces, respectueux et, surtout, prêts à écouter - et réécouter - les albums nommés sur la courte liste ainsi que les opinions de leurs collègues jurés. Au-delà de simplement choisir un album remarquable, la courte liste du Prix de musique Polaris de cette année a forcé chaque membre du jury à questionner ses convictions les plus profondes en lien avec la nature et le but de la musique et pourquoi on l'aime. »

Slaight Music a offert 3000\$ aux neuf autres nommés – Black Mountain, Basia Bulat, GRIMES, Carly Rae Jepsen, Jessy Lanza, PUP, Andy Shauf, U.S. Girls et White Lung.

Kaytranada joint les rangs des gagnants précédents du Prix de musique Polaris: Buffy Sainte-Marie (2015), Tanya Tagaq (2014), Godspeed You! Black Emperor (2013), Feist (2012), Arcade Fire (2011), Karkwa (2010), Fucked Up (2009), Caribou (2008), Patrick Watson (2007), et Final Fantasy / Owen Pallett (2006).

Nous reconnaissons l'appui financier de FACTOR, du gouvernement du Canada par l'entremise du ministère du Patrimoine canadien (Fonds de la musique du Canada) et des radiodiffuseurs privés du Canada.

Nous reconnaissons l'appui continu de l'OMDC envers le Prix de musique Polaris.

Pour des images du Prix de musique Polaris et de la courte liste, visitez le polarismusicprize.ca/media (Mot de passe: m3d1a)

À propos du Prix de musique Polaris

Le Prix de musique Polaris, produit par Blue Ant Media, est une organisation à but non lucratif qui honore et récompense annuellement les artistes ayant créé des albums de musique canadiens de renom. Un groupe sélectionné de critiques musicaux jugent et décernent le Prix sans considération pour le genre musical ou la popularité commerciale.

Website: www.polarismusicprize.ca

Twitter: [@polarismusicprize](https://twitter.com/polarismusicprize)

Facebook: facebook.com/polarismusicprize

Youtube: youtube.com/polarismusicprize

Instagram: [@polarismusicprize](https://instagram.com/polarismusicprize)

À propos de CBCMusic.ca

CBCMusic.ca est le service gratuit de musique en ligne du Canada qui connecte les Canadiens avec le meilleur de la musique canadienne et internationale, en plus de proposer des concerts et autres contenus. Simple et facile à naviguer, CBCMusic.ca offre aux amateurs de musique l'accès à 50 stations de radio en ligne, 12 communautés distinctes basées sur différents genres de musique, CBC Radio 2 et CBC Radio 3, en plus de contenus créés par les programmeurs et personnalités les plus renseignés des quatre coins du pays, des centaines de concerts, des listes de lecture et plus encore. CBCMusic.ca

À propos de Blue Ant Media

Blue Ant Media est une compagnie privée internationale se spécialisant dans le domaine des médias. Elle possède et opère 10 marques médiatiques incluant Cottage Life, Love Nature, Smithsonian Channel Canada et Makeful. Blue Ant Media crée et distribue du contenu à travers le monde, couvrant divers champs d'intérêts tels que la nature, le DIY, la musique, le plein-air et plusieurs autres. La compagnie connecte avec le public à travers la télévision, les plateformes numériques, les magazines et plusieurs événements. La compagnie possède également Omnia Media, une chaîne YouTube, et Choice TV, une chaîne de diffusion en Nouvelle-Zélande. Blue Ant Media est basée à Toronto avec des bureaux à Los Angeles, Londres (Royaume-Uni) et Auckland. Blueantmedia.ca

Contact média Polaris - Québec

Magali Ould

magali@polarismusicprize.ca

514.994.6295

Contact média Polaris - Canada

Joanne Settington

joanne@indoorrecess.com

416.884.4119

Major Sponsors /
Commanditaires principaux



Official Ticketing
Supplier /
Billetterie officielle



Hotel Partner /
Hôtel partenaire



Gala Sponsor /
Commanditaire
du gala



Presented by /
Présenté par

